

တၢ်ဂ့ၢ်ဖိၣ်ထွဲ 2

ဝ့ၢ် Bowling Green ဂၢ်ကျၢၤဝဲလၢတၢ်တအိၣ်ဒီးတၢ်ကွၢ်မၢ်တၢ်အဖီလစံၣ်
ဖဲအတၢ်ပၤဆုၤရဲၣ်ကျဲၤဝဲဒၣ်အမုၢ်ကျိၤဝဲၤကွၢ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤအပူၤ, ယုၣ်ဒီးအ Title VI
တၢ်ဟံးမူဒါလၢတၢ်ဆုၤထီၣ်ဆုၤလီၤတၢ်ဒီးတၢ်န့ၣ်လီၤမၤန့ၣ်ဝံၣ်တီဆုၤတၢ်မၤစၢၤ
လၢအထဲသိးတုၤသိးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲဒၣ်ဝ့ၢ်အဖီလစံၣ်လၢတၢ်စူးကါတၢ်ကျဲးစးအဂ့ၢ်ကတၢ်
လၢတၢ်မၤလီၤတံၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်တဘၣ်ကွၢ်တလီၤပုၤနီၣ်တဂၤနီၣ်ဖျါလၢအကလုာ်တၢ်လီၤစၢၤ, ဖဲးဘၣ်အလွဲၣ်,
မ့တမ့ၢ် ထံကီၢ်လၢအဟဲဝဲ, ဘၣ်တၢ်တြီၤယၢ်အီၤလၢအတၢ်န့ၣ်လီၤမၤသကိးအပူၤ,
ဘၣ်တၢ်သမၤအီၤလၢတၢ်န့ၣ်ဘျူးတဖၣ်, မ့တမ့ၢ် ဘၣ်တၢ်ကွၢ်တလီၤအီၤဖဲအဝံၣ်တီဆုၤတၢ်မၤစၢၤဒီး
တၢ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်န့ၣ်ဘျူးတဖၣ်အဖီလၢန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကျၢၢ်ဘၢဝဲဒၣ်တၢ်မၤကျိၤကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤဖဲတၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢတၢ်ဆုၤထီၣ်ဝဲဖဲ Title VI
ထံဖိကီၢ်ဖိခွဲးယၢ်အတၢ်သိၣ်တၢ်သီ 1964 (Title VI of the Civil Rights Act of 1964),
တၢ်မၤဂ့ၢ်ထီၣ်က့ၤတၢ်အတၢ်သိၣ်တၢ်သီ 1973 အဆၢဒိၣ် 504 (Section 504 of the Rehabilitation Act of
1973), ဒီးပုၤအမဲရံၣ်ကၤဖိလၢအအိၣ်ဒီးနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပဲၤအတၢ်သိၣ်တၢ်သီ 1990 (Americans with
Disabilities Act of 1990), လၢတၢ်ဟံၣ်ထီၣ်တၢ်ကမၣ်လၢတၢ်ကွၢ်တလီၤတၢ်ဖဲတၢ်တီၢ်ကျဲၤ မ့တမ့ၢ်
တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤလၢဝ့ၢ်ရဲၣ်ကျဲၤဝဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤကျိၤကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤတသမၤဝဲဒၣ်ပုၤဆိုးထီၣ်တၢ်ဖိအခွဲးယၢ်
လၢအဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဖိးသဲးစးယုၣ်ဒီးကီၢ်စဲၣ်အဂၤတဖၣ် မ့တမ့ၢ် ကီၢ်စၢၤဖျိၣ်အကရၢခၢၣ်စးတဖၣ် မ့တမ့ၢ်
လၢတၢ်ယုၣ်ထံၣ်န့ၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်န့ၣ်လၢတၢ်ဆိုးထီၣ်ဝဲလၢ တၢ်ဟံၣ်ကမၣ်တၢ်ကွၢ်တလီၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.
တၢ်ကကျဲးစးမၤဝဲကိးကပၤဒဲးလၢတၢ်မၤန့ၣ်ဆိဝဲဒၣ်တၢ်ဆိုးထီၣ်အတၢ်စံၣ်ညီၣ်တံၢ်
ဖဲအပတီၢ်ဖျိၣ်ကတၢ်တသ့ဖဲအသ့န့ၣ်လီၤ. ပုၤတဂၤလၢလၢ, ကရူၢ်တဖုဖု မ့တမ့ၢ်
ကရၢတဖုဖုလၢအန့ၣ်ဝဲလၢအတၢ်ကွၢ်တလီၤအီၤလၢအဘၣ်တၢ်တြီၤဝဲဖဲ Title VI
ဒီးတၢ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖၣ်အဖီလၢ တၢ်ဆိုးထီၣ်ဝဲလၢအဂ့ၢ်သ့ဝဲန့ၣ်လီၤ.

ဝ့ၢ် Bowling Green -

- ✓ ကရၢခၢၣ်စးအပုၤယဲၤသန့, www.bgky.org/transit ဒ်အမ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်ဒီးသန့ဖဲ
တၢ်တအိၣ်ဒီးတၢ်ကွၢ်တလီၤအတၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ် ညါအပူၤ မ့တမ့ၢ် ဖဲအလီၢ်ခဲလၢခဲဆ့အပူၤဒၣ်လဲာ်

✓ ချဉ်းကရားဒါးအိတ်သုတ်လီသးဖဲ 304 E 11th Ave, Suite 1 & 2, Bowling Green, KY 42101

ပုတဂၤမုၢ်န့ၢ်ဝဲလၢအဘၣ်တၢ်ကွၢ်တလီၤအီၤဖျိအကလုာ်တၢ်လီၤစၢၤ, ဖံးဘၣ်အလွဲၢ်, ထံကီၢ်လၢအဟဲဝဲ, နီၢ်ခိကွၢ်ဂီၤတလၢပုၤ, မုၢ်ခွါသ့ၣ်ထံး, သးန့ၢ်, တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘါ, တၢ်ဟဲန့ၢ်အတၢ်အိတ်သး မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟံးပနီၣ်တၢ်သ့အဲကလံးကိၣ်ဂ့ၤတၢ်ဘၣ် (limited English proficient (LEP)) ခီဖျိဝုၢ် Bowling Green ဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်သ့ခီဖျိဆုၢ်ထီၣ်ဝုၢ် Bowling Green အတၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အလံာ်တက့ၢ်ဒိလၢတၢ်ထံၣ်န့ၢ်အီၤသ့ဖဲ www.bgky.org/transit လၢအအိတ်ဖဲလံာ်တီၤမိတဖၣ်အဖီလၢန့ၢ်လီၤ. တၢ်ဆုၢ်ထီၣ်လံာ်တက့ၢ်ဒိအံၤသ့ခီဖျိအံၤမ့(လ)ဖဲ robert.gil@ratpdev.com, ဆုၢ်ဒီးတၢ်ပရၢဖဲလီၢ်အိတ်ဆိးထံးအံၤ မ့တမ့ၢ် ဆုၢ်ဒီးပုတဂၤမုၢ်န့ၢ်ဝဲ 304 E 11th Ave, Suite 1 or Suite 2, Bowling Green, KY 42101 ဝဲစိာ်တီၤဆုၢ်မဲန့ၢ်ကွၢ်အလီၢ်အိတ်ဆိးထံးန့ၢ်လီၤ.

ဒ်န့ၢ်အသိးတၢ်စူးကါဝဲဒ်တၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အလံာ်တက့ၢ်ဒိ လၢတၢ်ဆုၢ်ထီၣ်ဝဲဒ်တၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ထီၣ်ရီၤဆူဝုၢ် Bowling Green အအိတ်သ့စ့ၢ်ကီးန့ၢ်လီၤ.

ဝုၢ် Bowling Green သမံသမိးဝဲဒ်တၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢအဒီးန့ၢ်ဝဲတအါန့ၢ်ဒီး **180** သီဖဲတၢ်ဟံးထီၣ်တၢ်ကမၣ်ကဲထီၣ်သးဝံၤအလီၢ်ခဲန့ၢ်လီၤ. ဝုၢ် Bowling Green ကရဲၣ်ကျဲၤမၤဝဲဒ်တၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢ တၢ်မၤဝံၤအီၤအတၢ်မၤကျိၤကျဲၤတဖၣ်န့ၢ်လီၤ.

တၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အလံာ်ပုၤတၢ်ကဘၣ်ကွဲးလီၤဒီးဆဲးလီၤမံၤခီဖျိပုၤတဂၤမုၢ်န့ၢ်ဝဲလၢ မ့တမ့ၢ် အခါန့ၢ်တဂၤမုၢ်န့ၢ်ဝဲ, ဒီးကဘၣ်ပၣ်ဃုာ်ဒီးပုၤဆိုးထီၣ်တၢ်ဖိအမံၤ, အလီၢ်အိတ်ဆိးထံးဒီးအလီၢ်တဲစိနီၣ်ဂံၢ်, မံၤ မ့တမ့ၢ် ပုၤတူၢ်ကွၢ်အတၢ်ဟံးဖျါထီၣ်တၢ်ဟံးတၢ်ကမၣ်လၢတၢ်ကွၢ်တလီၤအဂ့ၢ်, ဒီးသန့ထီၣ်သးလၢပုၤဆိုးထီၣ်တၢ်ဖိ (ကလုာ်, ဖံးဘၣ်အလွဲၢ်, မ့တမ့ၢ် ထံကီၢ်လၢအဟဲဝဲ), ဒီးတၢ်ဟံးထီၣ်တၢ်ကမၣ်လၢအလီၢ်အနံၤအသီန့ၢ်လီၤ. တၢ်ဟံးဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်နီၢ်နီၢ်အဂ့ၢ်လီၤတံၢ်လီၤဆဲးဒီးတၢ်ဟံးတၢ်ကမၣ် လၢတၢ်ကွၢ်တလီၤအတၢ်မၤသးအဂ့ၢ်ကဘၣ်ဟိာ်ထွဲဝဲဒီးတၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ခဲလၢန့ၢ်လီၤ.

ဝုၢ် Bowling Green ဟ့ၣ်သဆၣ်ထီၣ်ဝဲဒ်သပုၢ်ပုၢ်လၢတၢ်ကစူးကါဝဲဒ် Title VI တၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အလံာ်တက့ၢ်ဒိဖိးသဲးဖဲ တၢ်ထၢန့ၢ်မၤပုၤဝဲဒ်တၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဖိးသဲးအခါန့ၢ်လီၤ. တၢ်ကဟံးမူဒါဝဲဒ်တၢ်ထီၣ်ကွၢ်တၢ်ကွၢ်ကြးဝဲဘၣ်ဝဲလၢတၢ်ဒီသဒါစၢၤ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်ဟံးအီၤဒ်တၢ်ဂ့ၢ်န့ၢ်လီၤ.

တၢ်မၤကျိၤကျဲၤလၢတၢ်လိာ်ဘၣ်ဝဲလၢတၢ်ဆၢထီၣ်နတၢ်ဆိးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢတၢ်ကွဲးမ့ၢ်ဝဲတၢ်ကဘၣ်စူးကါ
Title VI တၢ်ဆိးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အလံာ်တၢ်ကိၣ်ဒိ, ဒီးဆၢယီၤဆူ-

ဝုၢ် Bowling Green
ဝံစိာ်တီဆၢမဲၤန့ၢ်က့ၢ်
Robert Gil
304 East Eleventh Ave.
Suite 2
Bowling Green, KY 42101

ဖဲတၢ်အိၣ်သးလၢပုၤဆိးထီၣ်တၢ်ဖိတသ့ဟ်ဖျါထီၣ်တၢ်ကွဲးတလီၤအတၢ်ဂ့ၢ်လၢတၢ်ကွဲး,
တၢ်ကတိၤသ့အခါဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်အဝဲဆၢထီၣ်ဝဲဆူဝုၢ် Bowling Green
အဝံစိာ်တီဆၢမဲၤန့ၢ်က့ၢ်အိၣ်သ့ဝဲန့ၢ်လီၤ. ဖဲတၢ်မၤသးသ့ၣ်တဖၣ်အံၤအဖီလၢာ်,
တၢ်ကထံၣ်လိာ်သံကွၢ်သံဒီးဝဲဒၣ်ပုၤပတံထီၣ်တၢ်ဖိ,
ဒီးဝံစိာ်တီဆၢမဲၤန့ၢ်က့ၢ်ကမၤစၢၤပုၤဆိးထီၣ်တၢ်ဖိလၢတၢ်ကျါၢ်ဘၣ်ဒၣ်
တၢ်ဟ်ထီၣ်တၢ်ကမၢ်အတၢ်ကတိၤဆူတၢ်ကွဲးန့ၢ်လီၤ.
ဝုၢ်ကဟ့ၣ်လီၤတၢ်တိၤစၢၤမၤစၢၤကြးဝဲဘၣ်ဝဲလၢပုၤဆိးထီၣ်တၢ်ဖိတဖၣ်
လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်စံးကတိၤသကိးအဲၤကလံးကျိၣ်တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢအဘၣ်ဖဲကြးအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.

ဖဲတၢ်ဒီးန့ၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဆိးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လံာ်တစု, ဝုၢ် Bowling Green
ကသမံထံကွၢ်ကဒါက့ၤတၢ်ဆိးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဒီးမ့ၢ်သ့ကဘၣ်လီၤဝဲဒၣ်
တၢ်ဆိးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢအတဖိးသဲစးအတၢ်ဂ့ၢ်ကီၣ်န့ၢ်လီၤ.

တၢ်မ့ၢ်အုၣ်ကီၤဝဲဒၣ်တၢ်ဆိးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အတၢ်မၤကျိၤကျဲၤ လၢအမ့ၢ်ထံဖိကီၢ်ဖိအခွဲးယၢ်န့ၢ်, ဝုၢ် Bowling
Green ကလူၤပိာ်မၤထွဲတၢ်အတီၤပတီၢ်တဖၣ်လၢတၢ်ဟ်ဖျါဝဲ
ဖဲတၢ်ဆိးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အတၢ်မၤကျိၤကျဲၤအပူၤအံၤန့ၢ်လီၤ. ဝုၢ် Bowling Green
ကစူးကါဝဲဒၣ်တၢ်မၤကျိၤကျဲၤဖိးသဲစးအံၤလၢတၢ်မၤလၢပုၤဝဲဒၣ် တၢ်ဆိးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ထီၣ်ရီၤစ့ၢ်ကီးန့ၢ်လီၤ. ဝုၢ်
Bowling Green မ့ၢ်ကွၢ်ထံဆိမိၣ်ဝဲလၢတၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဖိကမီၤလၢ
တၢ်စံၣ်ညီၣ်ပီတုတၢ်ဆိးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်န့ၢ်တၢ်ကဒီးန့ၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါတၢ်ဒုးန့ၢ်ဖျါတၢ်ဆိးထီၣ်အလံာ်ပရၢဒီး
ကဘၣ်တၢ်သမံသမိးအီၤခီဖျိဝုၢ် Bowling Green ဒ်အမ့ၢ်တၢ်ဆိးထီၣ်ထံဖိကီၢ်ဖိအခွဲးယၢ်အသိးန့ၢ်လီၤ.

ဖဲတၢ်ဒီးန့ၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အခါ,
ဝံစိာ်တီဆှၢမဲန့ၢ်က့ၢ်ကဟ့ၣ်လီၤဝဲဒၣ်တၢ်ကွဲးဒူးသ့ၣ်ညါအတၢ်ပရၢဆူပှၢဆိုးထီၣ်တၢ်ဖိအအိၣ်, ဖဲ 15
သီအတီၢ်ပူၤခိဖျိလံာ်ပရၢလၢအိၣ်ဒီးတၢ်မၤနီၣ်မၤယါန့ၣ်လီၤ.

ဖဲ 20 သီအတီၢ်ပူၤစးထီၣ်ဖဲတၢ်ဒီးန့ၢ်တၢ်မၤဝံတၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဝံၤအလီၢ်ခံ,
ဝ့ၢ်ကကွၢ်ထံဆိမိၣ်ဝဲဒၣ်အတၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်စိကမီၤလၢတၢ်စံၣ်ညီၣ်ပီတု
တၢ်လူၤထွဲတၢ်ဂ့ၢ်ဒီးတၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အိၣ်လၢပွဲၤဒီးအဘျီတီၢ်
လၢတၢ်အုၣ်ကီၤဝဲဒၣ်တၢ်ဃိထံသမံသမိးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲ

27 သီအတီၢ်ပူၤစးထီၣ်ဖဲတၢ်ဒီးန့ၢ်တၢ်မၤဝံတၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဝံၤအလီၢ်ခံ, ဝံစိာ်တီဆှၢမဲန့ၢ်က့ၢ် မ့တမ့ၢ်
ပှၢလၢအန့ၢ်စိန့ၢ်ကမီၤတဂၤဂၤကဒူးသ့ၣ်ညါဝဲဒၣ်
ပှၢဆိုးထီၣ်တၢ်ဖိဒီးပှၢတူၢ်ကွီၢ်လၢတၢ်ဟံထီၣ်တၢ်ကမၣ်လၢတၢ်ကွၢ်တလီၤအဂ့ၢ်,
ခိဖျိလံာ်ပရၢလၢအိၣ်ဒီးတၢ်မၤနီၣ်မၤယါ, ဒီးဒူးသ့ၣ်ညါအဝဲသ့ၣ်လၢတၢ်ဟံလီၤတၢ်လၢအလီၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

1. တၢ်ဆၢတံာ်မ့ၢ်တသမံသမိးဝဲဒၣ်တၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်န့ၣ်,
တၢ်ကဘၣ်ဒူးန့ၣ်ဟံဖျါထီၣ်လီၤဆီဒၣ်တၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်ဆၢတံာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.
2. တၢ်မ့ၢ်သမံသမိးဝဲဒၣ်တၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ်,
တၢ်ကဘၣ်ဒူးန့ၣ်ဟံဖျါထီၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါဝ့ၢ်အတၢ်စံၣ်ညီၣ်ပီတုအဂံၢ်ခိၣ်ထံး,
ဖဲတၢ်ဒူးသ့ၣ်ညါဝဲဒၣ်ပၣ်တံၣ်ကရၢဖိတဖၣ်
ဖဲအတၢ်မၤဃုာ်မၤသကိးတၢ်လၢလၢပွဲၤပွဲၤအခါကမ့ၢ်တၢ်အလီၢ်အိၣ်ဝဲလၢ
တၢ်ထၢဖျိၣ်အါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဒီးတၢ်မၤစၢၤပှၢဃိထံသမံသမိးတၢ်ဖိန့ၣ်လီၤ.

ဖဲဝ့ၢ် Bowling Green မ့ၢ်တအိၣ်ဒီးတၢ်စိကမီၤလၢတၢ်စံၣ်ညီၣ်ပီတုအဂီၢ်လၢလၢပွဲၤပွဲၤဘၣ်န့ၣ်,
ဝံစိာ်တီဆှၢမဲန့ၢ်က့ၢ် မ့တမ့ၢ် ပှၢလၢအန့ၢ်စိန့ၢ်ကမီၤတဂၤဂၤကဆှၢဃီဝဲဒၣ် တၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဆူကီၢ်စဲၣ်
မ့တမ့ၢ် ကီၢ်စၢၤဖျိၣ်အခါၣ်စးကရၢလၢအဟံးဃာ်ဝဲဒၣ်တၢ်စိကမီၤ
လၢတၢ်စံၣ်ညီၣ်ပီတုသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အဂီၢ်ဒ်အကြၢးဝဲဘၣ်ဝဲအသိးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်မ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သမံသမိးအဘျီတီၢ်လၢအဂ့ၢ်န့ၣ်, ဝံစိာ်တီဆှၢမဲန့ၢ်က့ၢ် မ့တမ့ၢ်
ပှၢလၢအန့ၢ်စိန့ၢ်ကမီၤတဂၤဂၤကသမံသမိးဝဲဒၣ်တၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢလၢပွဲၤပွဲၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်မ့ၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်ဝဲလၢတၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်မ့ၢ်တလၢပွဲၤဘၣ်န့ၣ်, တၢ်ကယုအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ,
ဒီးပှၤဆိုးထီၣ်တၢ်ဖိကဘၣ်ဟ့ၣ်ထီၣ်ဝဲဝဲ **45**

သီအတီၢ်ပူၤလၢတၢ်ဆှၢထီၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်လိာ်ဘၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မ့ၢ်တမၤလၢပွဲၤမူဒါဒ်န့ၣ်သီးဘၣ်န့ၣ်တၢ်ကဟံၣ်ပနီၣ်ဝဲ
လၢတၢ်ဒူးအိၣ်ထီၣ်တၢ်ဆိမိၣ်ထံတၢ်လၢတအိၣ်ဒီးတၢ်သမံသမိးအဘျီတီၢ်
လၢအဂ့ၤဒီးတၢ်ကဟံၣ်ကွံာ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပှၤဆိုးထီၣ်တၢ်ဖိမ့ၢ်တဆဲးကျိးဝဲဒၣ်ပှၤသိထံသမံသမိးတၢ်ဖိ မ့တမ့ၢ် မ့ၢ်တဒီးန့ၢ်အါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဝဲ **45**

သီအတီၢ်ပူၤ, ဝုၢ် Bowling Green ကရဲၣ်ကျဲၤဟံၣ်ကွံာ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်န့ၣ်သီးတၢ်ကရဲၣ်ကျဲၤဟံၣ်ကွံာ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဖဲလၢပှၤဆိုးထီၣ်တၢ်ဖိ
မ့ၢ်တအဲၣ်ဒီးဝဲလၢတၢ်ကလူၤထွဲန့ၢ်အတၢ်ဂ့ၢ်လၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကသူးကျဲၤမၤဝဲဝဲဒၣ်တၢ်သမံသမိး,

ဒီးတၢ်ကဆှၢထီၣ်တၢ်သမံသမိးအတၢ်ဟံၣ်ဖျါဆူဝုၢ်အမဲန့ၢ်က့ၢ်အအိၣ်ဝဲ **60**

သီအတီၢ်ပူၤစးထီၣ်ဖဲတၢ်ဒီးန့ၢ်ဝဲဒၣ် တၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အနံၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟံၣ်ဖျါအပူၤကပၣ်ဃုာ်ဝဲဒီးတၢ်ကွဲးဒူးန့ၢ်ပၢၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်,
ပှၤတဂၤလၢတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွံာ်သံဒီးအီၤအတၢ်ဂ့ၢ်ကျိၤတံၢ်တဖၣ်,
ဒီးတၢ်ဃုထံၣ်န့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးဒီးတၢ်မၤကဆှၢလီၤတၢ်ထီၣ်ကွံာ်တံာ်ကွံာ်အလီၢ်ဖဲအကြၢၤဝဲဘၣ်ဝဲအလီၢ်
န့ၣ်လီၤ. တၢ်သမံသမိးမ့ၢ်စဲခဲဝဲလၢတၢ်ဂ့ၢ်တမံၤလၢလၢအသိန့ၣ်,
ဝံစိာ်တီဆှၢမဲန့ၢ်က့ၢ်ကဒူးသ့ၣ်ညါဝဲဒၣ်ပှၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ် ဒ်အကြၢၤဝဲဘၣ်ဝဲအသိး,
ဒီးတၢ်ကယုအါထီၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဝုၢ် Bowling Green အိၣ်ဒီးတၢ်ဆၢကတီၢ် **90**

သီလၢအတၢ်သမံသမိးဝဲဒၣ်တၢ်ဆိုးထီၣ်ထံဖိကီၢ်ဖိခွဲးယာ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မ့ၢ်လိာ်ဘၣ်အါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်ဘျီလီၤတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်အဂီၢ်န့ၣ်, ဝုၢ် Bowling Green
ကဆဲးကျိးဝဲဒၣ်ပှၤဆိုးထီၣ်တၢ်ဖိန့ၣ်လီၤ.

ဝုၢ်အမဲန့ၢ်က့ၢ် မ့တမ့ၢ် ပှၤလၢအန့ၢ်ဖိန့ၢ်ကမီၤတဂၤလၢကဟ့ၣ်နီၤလီၤဝဲဒၣ်

တၢ်စံာ်ညါတံာ်အလံာ်ပရၢတဖၣ်ဆူပှၤဆိုးထီၣ်တၢ်ဖိဒီးပှၤတူၢ်ကွံာ်အအိၣ်ဝဲ **90**

သီအတီၢ်ပူၤစးထီၣ်ဖဲတၢ်ဒီးန့ၢ်တၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အါန့ၣ်လီၤ.

ဖဲပုၤသမံသမိးတၢ်ဖိသမံသမိးဝဲဒၣ်ပုၤဆိုးထီၣ်တၢ်ဖိ, အတၢ်ပရၢခံ (2)
ဘၣ်အကျါတဘၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံတၢ်ကဟ့ၣ်နီၤလီၤဆူပုၤဆိုးတၢ်ဖိအအိၣ် ခိဖျိဝုၣ်အမဲန့ၢ်ကျါအဝဲၤဒၢး—
တၢ်ဟံၣ်ဃာ်လံာ်ပရၢ မ့တမ့ၢ် တၢ်စံၣ်ညီၣ်တံာ်အလံာ်ပရၢ (closure letter or a letter of finding (LOF)).

✓ တၢ်ဟံၣ်ဃာ်လံာ်ပရၢ

ကျါတံာ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဟံၣ်ထီၣ်တၢ်ကမၢ်လၢပုၤလီၤတဖၣ်အဂ့ၢ်ဒီးဒုးန့ၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢတအိၣ်ဒီးတၢ်မၤက
မၢ် Title VI အတၢ်သိၣ်တၢ်သီဒီးတၢ်ကဟံၣ်ကွံာ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

✓ A letter of finding (LOF)

ကျါတံာ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဟံၣ်ထီၣ်တၢ်ကမၢ်လၢပုၤလီၤတဖၣ်အဂ့ၢ်ဒီးတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွံာ်သံဒီးဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်
ဟံၣ်ထီၣ်တၢ်ကမၢ်အတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်,
ဒီးတၢ်တဲဒုးန့ၢ်ပၢၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဟံးဂ့ၢ်ဝီလၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီတမံၤလၢလၢအဂ့ၢ်,
တၢ်သိၣ်လိန့ၢ်ပၢၢ်အါထီၣ်ကရၢဖိ, မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟူးဂဲၤဖဲမၤအဂၤကကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤဆိုးထီၣ်တၢ်ဖိမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးယုသကွံာ်ကညးတၢ်ဆၢတံာ်အဂ့ၢ်န့ၣ်, ပုၤဆိုးထီၣ်တၢ်ဖိအိၣ်ဒီးအတၢ်ဆၢကတီၢ် 60
သီဖဲတၢ်ဒီးန့ၢ်လံာ်ပရၢဝံၤအလီၢ်ခံ မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤဝဲဒၣ် LOF အခါန့ၣ်လီၤ.

ဒ်န့ၣ်သီးပုၤတဂၤလၢလၢဆၢထီၣ်အတၢ်ဆိုးထီၣ်အဂ့ၢ်လီၤလီၤဆူ ကီၢ်စၢဖျိတၢ်သုးကျဲၤဝံၤစီၢ်တီဆၢအလီၢ်
(Federal Transit Administration), ဖဲ FTA ထံဖိကီၢ်ဖိခွဲးယာ်အဝဲၤဒၢးသ့ဝဲ,
တၢ်လၢတၢ်ကဘၣ်ဟံၣ်သ့ၣ်ဟံၣ်သးအီၤ- Title VI Program Coordinator, East Building, 5th floor -TCR,
1200 New Jersey Avenue SE, Washington, DC 20590.

တၢ်မၤကျိၤကျဲၤအတၢ်ဆၢကတီၢ်ပနီ

တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါ* တၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်မ့ၢ်အါန့ၢ်ဒီး 180

သီဆူအဖိခိၣ်ဖဲတၢ်ဟံၣ်ထီၣ်တၢ်ကမၢ်ကဲထီၣ်သးဝံၤအလီၢ်ခံန့ၣ်တၢ်တတူၢ်လိာ်အီၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

- တၢ်ဒီးန့ၢ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၢ်ပၢၢ်တၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ် – 15 သီ
- တၢ်ဒုးန့ၣ်ဖျါတၢ်အိၣ်ဒီးစိကမိၤလၢတၢ်စံၣ်ညီၣ်ပီတုအဂီၢ် – 20 သီ
- တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါဝဲဒၣ်တၢ်ဒုးန့ၣ်ဖျါတၢ်အိၣ်ဒီးစိကမိၤလၢတၢ်စံၣ်ညီၣ်ပီတုအဂီၢ် – 27 သီ
- တၢ်မ့ၢ်လိၣ်ဘၣ်အါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အဂီၢ်တၢ်ကဘၣ်စံးဆၢဝဲဖဲ – 45 သီ
- တၢ်စးထီၣ်မၤဝံၤတၢ်သမံသမိးအတၢ်ဟံၣ်ဖျါအခိၣ်ထံးတၢ်ကဘၣ်ဆၢဝဲဆူ ဝုၣ်အမဲန့ၢ်ကျါအအိၣ် – 60 သီ
- လံာ်ပရၢလၢဝုၣ်မဲန့ၢ်ကျါအဝဲၤဒၢးအအိၣ် – 90 သီ

တပ်တံသကွိုက်ကညး – တပ်ဖဲးတပ်မၤအနံၤသီ 60 သီအတီၢ်ပူၤစးထီၣ်ဖဲတပ်ဟံၣ်ဃာ်လံာ်ပရၢ မ့တမ့ၢ်
တပ်စံၣ်ညီၣ်တဲာ်အလံာ်ပရၢ (closure letter or a letter of finding (LOF)) အခါ

တပ်မ့ၢ်လိၣ်ဘၣ်တပ်ဂ့ၢ်တပ်ကျိၤလၢကျိၣ်အဂ့ၢ်ဂၤတဖၣ်, ဆဲးကျိးဘၣ်ဖဲ 270-393-3695 တက့ၢ်.

Si se necesita informacion en otro idioma de contacto, 270-393-3695.

Yog muaj lus qhia ntxiv rau lwm hom lus, hu rau 270-393-3695.